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Aan de gemeente Bronckhorst,  

  

Afgelopen maandag 22 mei werd de Dorpsraad Keppel en Eldrik onaangenaam verrast door 

de publicatie van uw “Nota van Uitgangspunten – Regie op energieneutraal Bronckhorst” 

(versie: mei 2023). 

 

Al geruime tijd zijn wij met de gemeente in gesprek over de vormgeving van een eigen 

initiatief, gebaseerd op, zoals de gemeente het noemt: uitnodigingsplanologie. Nadat we vanaf 

2021 al enige initiatieven hadden ontplooid, begonnen de gesprekken met de gemeente op 

basis van de aangeboden mogelijkheid van de gemeente om ondersteuning bij dit proces te 

verlenen (als pilotproject). Echter, vanaf de aanvang is er vanuit de gemeente geen duidelijke 

rolopvatting geweest. De gemeente kon moeilijk kenbaar maken wat er nu kon worden 

verwacht, met een rommelige inzet van de ondersteuning en begeleiding tot gevolg. Het was 

duidelijk dat de gemeente geen duidelijk beeld had hoe met lokale initiatieven om te gaan.  

  

Onlangs gaf de gemeente aan een bredere ‘scope’ aan het DEP te willen geven en meer regie 

op het proces te nemen. Samengevat kwam het standpunt van de gemeente erop neer: “prima 

dat jullie je eigen DEP-proces hebben maar de gemeente klimt nu nadrukkelijker ‘op de bok’ 

omdat de gemeente eigen doelstellingen en ambities heeft met de lokale DEP’s ”.  

 

Voor de Dorpsraad en de werkgroep DEP was het erg zoeken naar de oorsprong van deze 

verandering in rolopvatting. Bij mij persoonlijk trok het een wissel op het vertrouwen in de 

samenwerking met de gemeente. Eerder hebben we diverse malen gevraagd om duidelijk te 

maken wat de gemeente nu precies ambieerde. We wilden komen tot een plan van aanpak 

waarin de samenwerkingsvorm in rollen, taken en verantwoordelijkheden tussen gemeente en 

Dorpsraad/werkgroep in relatie tot het DEP zouden staan. Tot op de dag van vandaag is dat 

niet op tafel gekomen. En nu worden we plots ingehaald en ingekapseld door de “Nota van 

Uitgangspunten herijkte routekaart Bronckhorst”. 

  

Dat was voor de Dorpsraad een volslagen verrassing. Hoewel we voorvoelden dat bij de 

gemeente van alles in voorbereiding was van waaruit de bovenbeschreven gedragingen van de 

gemeente konden worden verklaard. Met ons oorspronkelijke initiatief/plan moeten we nu 

kennelijk een onderdeel van een bredere ambitie van de gemeente worden. Die ambitie gaat 

niet alleen over het onderzoeken op welke wijze energieneutraliteit in de gemeente 

Bronckhorst kan worden bereikt. De gemeente doet nu ook uitspraken over de 

onvermijdelijke noodzaak van de toepassing van windenergie op grondgebied van de hele 

gemeente Bronckhorst. 

  

In onze laatste Ledenvergadering heb ik verkondigd dat het DEP los staat van het thema 

windenergie/turbines omdat dit in het spoor van de landelijke ambities thuishoort. De nota 

van de gemeente is echter doordrenkt met koppelingen met windenergie. Dit past dus niet 

alleen in het spoor van de Regionale Energiestrategie maar ook in het spoor van de 



energieneutraliteit van de gemeente. Terwijl de gemeente aan het begin van het proces als 

duidelijke randvoorwaarde heeft gesteld om geen koppeling te maken met windenergie omdat 

hiermee voor de Dorpsraad en het initiatief DEP een onwerkbare situatie zou ontstaan. 

En ziedaar! 

  

De ontstane situatie is een behoorlijke verrassing. De gemeente is, al voorsorterend op de in 

de nota beschreven rolopvatting en ambitie (die overigens behoorlijk afwijkt van de 

verkiezingsprogramma’s van de coalitiepartners en van de eerder beschreven voorgenomen 

omgang met windturbine-initiatieven op het grondgebied van de gemeente Bronckhorst) met 

de Dorpsraad in gesprek gegaan en heeft mij publiekelijk een kant op laten praten die past 

binnen deze, voor ons tot nu toe onbekende, context. Wellicht had ik beter kunnen weten; we 

hebben in de aanloop van dit proces een aantal malen verwezen naar negatieve ervaringen met 

samenwerking met de gemeente, maar ik had toch echt het idee dat we transparant en elkaar 

informerend hiermee aan de slag konden gaan. Vertrouwen komt te voet en gaat te paard, 

zeker als het gaat om achteraf het gevoel te hebben de inzet te zijn van een ambitie die 

maatschappelijk op heel veel weerstand stuit: de plaatsing van windturbines op land op 

locaties die daar volstrekt niet geschikt voor zijn. 

  

Kortom:  

de Dorpsraad besluit per omgaande te stoppen met het vormgeven van de samenwerking met 

de gemeente op het dorpsenergieplan Keppel en Eldrik; de Dorpsraad wil niet passen in een 

regie van de gemeente waarbij windenergie onderdeel uitmaakt van een Dorpsenergieplan.  

De Dorpsraad zal zijn eigen initiatieven voortzetten.  

 

Via de Nota lijken we – in ieder geval in de beeldvorming – rechtstreeks gekoppeld en zelfs 

gecommitteerd te raken aan het realiseren van het initiatief windturbines op landgoed Keppel. 

Persoonlijk, maar ook als voorzitter van de Dorpsraad, wens ik niet op voorhand te worden 

verbonden aan een historische vergissing.  

De Dorpsraad tracht met zijn eigen initiatief een bijdrage te leveren aan de energietransitie. 

We hebben ons naar de gemeente maar ook naar de inwoners van Keppel en Eldrik kwetsbaar 

opgesteld. Daar sta ik nog steeds achter. Maar ik verwachtte wel dat het ‘spel’ vanuit de 

gemeente met alle kaarten op tafel zou worden gespeeld. Helaas. 

  

Wij publiceren dit besluit met toelichting op onze website en in overige communicatie.  

 

Uiteraard ben ik voor nadere toelichting beschikbaar. 

  

Vriendelijke groeten, 

 

 

Marius Strijker, 

voorzitter Dorpsraad Keppel en Eldrik 

 


